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OR.BR.0002.38.2022 
 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXVIII/22 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 28 marca 2022 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 13
05 

– 14
25 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

  Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 559) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 roku       

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                       

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2021 r., poz. 2095 z późn. zm.) Przewodniczący Rady p. 

Sylwester Sawicki o godzinie 13
05

 otworzył XXXVIII sesję Rady Gminy Poraj. Następnie 

poinformował, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy art. 20 ust. 1b w/w ustawy są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  i dźwięk. Nagrania 

obrad zostaną udostępnione      w Biuletynie Informacji Publicznej (Bip) i na stronie 

internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na 

rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem danych 

osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójta Gminy Poraj. 

Przewodniczący serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią 

Wójt Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. W sesji uczestniczyli również: Skarbnik Gminy p. Anna Kukla, Sekretarz 

Gminy p. Anna Trąbska, Kierownik Ref. Gospodarki Nieruchomościami (GN) p. Paweł 

Jakubczak, Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków 

(GK) p. Adam Zaczkowski, Prezes Spółki Poreco p. Rafał Kępski oraz Radca prawny            

p. Monika Stańczyk-Mroczko.  

Przewodniczący sprawdził listę obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie której 

stwierdził prawomocność obrad. Radny p. Grzegorz Bojanek zgłosił krótkie spóźnienie. 

Ostatecznie w sesji uczestniczyli wszyscy radni. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXXVIII sesji – zał. nr 2, został przekazany radnym, jednostkom 

organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w statutowym 

terminie, tzn. 21 marca 2022 r. W oparciu o to, że Radny p. Grzegorz Bojanek złożył w dniu 

25 marca bieżącego roku pismo, w którym wyraził chęć zasilenia składu osobowego Komisji 

ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych Przewodniczący postawił wniosek               

o poszerzenie porządku obrad o punkt 17a w brzmieniu: Podjęcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę w sprawie powołania Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.     

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie nad postawionym 

wnioskiem, który został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów „za”. Protokół głosowania 

imiennego to zał. nr 3 do protokołu. Przewodniczący poinformował, że porządek po 

zmianach nie podlega już głosowaniu zgodnie z §23 ust. 7 Statutu Gminy Poraj. 
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Porządek  obrad 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXXVII/22 z dnia 28 lutego 2022 r. 

5. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za 2021 rok. 

6. Informacja na temat odwodnienia w Gminie. 

7. Sprawozdanie z działalności Spółki Poreco. 

8. Informacja dotycząca rocznego sprawozdania Wójta z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa położonego 

w miejscowości Masłońskie gm. Poraj, przy ul. Sportowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13 o pow. 1,0943 ha obręb Masłońskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywaniu Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2022-2025. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj w 2022 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki        

i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Poraju. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok. 

17a. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie powołania Komisji ds. oświaty, 

kultury, zdrowia i spraw społecznych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

3. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 

 Informacja pisemna poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj oraz jednostek 

organizacyjnych Gminy z wykonywanych zadań za pierwszy kwartał 2022 r. stanowi zał. nr 

4 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie sprawozdania i materiały     

z zakresu dzisiejszej sesji były przedmiotem analizy Komisji wspólnej w dniu 24 lutego     

2022 r. Radni nie zgłosili uwag do w/w informacji. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji nr XXXVII/22 z dnia 28 lutego 2022 r. 

 Projekt protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Poraj Radni otrzymali drogą elektroniczną    

w dniu 10 marca 2022 r. Był również dostępny w Biurze Rady. Do projektu nie zgłoszono 

uwag. Protokół Nr XXXVII/22 przyjęto „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5. 
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5. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za 2021 rok. 
    Do zał. nr 6 do niniejszego protokołu nie zgłoszono uwag.  

 

6. Informacja na temat odwodnienia w Gminie. 

    Do materiału pisemnego stanowiącego zał. nr 7 do protokołu radni nie mieli żadnych 

zastrzeżeń. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Spółki Poreco. 

 Materiał pisemny dotyczący powyższego tematu to zał. nr 8 do protokołu.  

Głos zabrali: 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Grzegorz Bojanek. 

 p. Rafał Kępski m.in. w oparciu o przedłożone sprawozdanie wyjaśnił: 

 w 2021 r. zostało wydobyte 671 tys. m
3 

wody, od wodociągów z Myszkowa 

zakupiono 1,7 tys. m
3 

wody a sprzedano 407 tys. m
3
,  

 na podstawie analizy tych samych danych z lat poprzednich stwierdził, że straty wody 

rokrocznie się zmniejszają, 

 Gmina Poraj ma tylko jedno ujęcie wody, gdzie pozwolenie wodno-prawne pozwala 

na wydobycie 1 mln m
3 

wody rocznie, na ujęciu tym są dwie studnie o głębokości 300 

i 500 m, w których po wykonaniu dokładnych analiz przedstawionych w dokumencie 

pod nazwą „Analiza ryzyka”  jest wystarczająca ilość wody, co oznacza, że nie ma 

zagrożenia pojawienia się problemów w tej kwestii, 

 wydobywana woda podlega uzdatnianiu, następnie jest gromadzona w 4 zbiornikach 

skąd jest transportowana na całą gminę, 

 konieczność stosowania chloru wynika z tego, że sieć wodociągowa nie ma budowy 

pierścienia tylko składa się z wielu tzw. końcówek sieci, w których woda się 

zatrzymuje nawet na kilka dni, w związku z tym, aby nie dopuścić do jej 

zanieczyszczenia bakteriami dozuje się chlor w bardzo minimalnej ilości, 

 gminna sieć wodociągowa ma 117 km długości i zbudowana jest z różnego rodzaju 

materiałów, 

 w kwestii zdarzających się przypadków żółtego zabarwienia wody przekazał, że takie 

sytuacje się zdarzają i nie ma możliwości ich wykluczyć w przyszłości, gdyż wpływ 

na to mają np. awarie na sieciach, których usunięcie wymaga zamknięcia dopływu 

wody, po czym  jej ponowne uruchomienie powoduje, że zabiera ona ze sobą 

nagromadzony osad, szczególnie na rurach z żelaza i transportuje dalej do odbiorców, 

podobnie się ma w przypadkach dużych poborów wody przez straż pożarną, jednakże 

po takich akcjach praktycznie zawsze starają się wykonać płukanie sieci, dodał, że 

problemy mogą być także już na odcinku samego przyłącza do domu, 

 podkreślił, że są to sytuacje krótkotrwałe a jakość wody szybko wraca do normy, 

ponieważ po każdym zgłoszeniu sieć na danym odcinku jest płukana, dodatkowo        

w ostatnim czasie została podjęta decyzja o gruntownym przepłukaniu całej sieci, 

czyli 3 tranzytów prowadzonych przeze Kuźnicę Starą, Jastrząb, część Poraja                  

i kończącą się na Kosmodromie, drugi tranzyt prowadzi przez Masłońskie, Choroń         

i większą część Poraja oraz trzeci prowadzący do Żarek Letniska, wspomniał również 

o dokonanym przeglądzie filtrów uzdatniających wodę, 

 poprosił radnych o przekazywanie informacji, aby o każdej awarii informowali spółkę 

Poreco, bo tylko wówczas można szybko i sprawnie ją usunąć, 

 wspomniał o bardzo dobrej współpracy z wieloma mieszkańcami, którzy niemalże 

natychmiastowo zgłaszają sygnały o pojawiających się problemach oraz z radnymi, za 

co serdecznie podziękował, 
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 wspomniał także o poprawnej relacji z Sanepidem oraz poinformował, że wyniki 

badań wody są regularnie wykonywane i publikowane na stronie spółki Poreco, 

 nawiązał do złożonych w ramach Polskiego Ładu trzech wnioskach dotyczących 

budowy nowego ujęcia wody, budowy nowej oczyszczalni ścieków w Poraju oraz 

budowy kolejnego etapu kanalizacji w Żarkach Letnisku, za co bardzo wszystkim 

podziękował; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, dlaczego w sprawozdaniu brakuje danych ekonomicznych 

dotyczących wyniku finansowego; 

 p. Rafał Kępski odpowiedział, że rokrocznie termin przygotowania sprawozdania 

finansowego upływa z dniem 30 czerwca, dlatego też fizycznie nie ma możliwości 

zaprezentowania tych danych na obecną chwilę, dodał jedynie, że wynik finansowy za 

2021 r. będzie plasował się na granicy zera (+- 20 tys. zł), zobowiązał się, że jak tylko 

będzie gotowy to wówczas dostarczy je radnym, dodał, że w obecnej chwili jest bardzo 

trudny okres, z uwagi na to, że pomimo, że dookoła obserwuje się wzrost cen praktycznie 

wszystkiego, to cena wody, która jest ustalana przez Wody Polskie,  jest od dłuższego 

czasu stała, choć jej stawka była ustalana na podstawie kosztów z 2020 r.; 

 Radny p. Leszek Lach poprosił o dostarczenie radnym sprawozdania finansowego za    

2020 r., 

 p. Rafał Kępski zobowiązał się dostarczyć przedmiotowy dokument oraz poinformował, że 

każdy mieszkaniec może to sprawdzić na stronach Ministerstwa Sprawiedliwości                    

w Krajowym Rejestrze Sądowym. 

 

8. Informacja dotycząca rocznego sprawozdania Wójta z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny. 

    Zał. nr 9 do protokołu to pisemny dokument do w/w punktu porządku obrad. Został on 

przyjęty bez uwag. 

 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa położonego w 

miejscowości Masłońskie gm. Poraj, przy ul. Sportowej -  projekt uchwały to zał. nr 10 do 

protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez radnych na posiedzeniu Komisji wspólnej w dniu 24 marca 

2022 r. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Uchwała NR 290(XXXVIII)22 zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

prawa użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa położonego 

w miejscowości Masłońskie gm. Poraj, przy ul. Sportowej (zał. nr 11) została zatwierdzona  

– 14 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13 o pow. 1,0943 ha obręb Masłońskie -  projekt 

uchwały to zał. nr 13 do protokołu. 

Brak uwag ze strony radnych.  

 

Uchwała NR 291(XXXVIII)22 w sprawie wyrażenia woli na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres 10 lat na nieruchomość o nr ew. 330/13 o pow. 1,0943 ha obręb Masłońskie (zał. nr 14) 

została zatwierdzona  – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
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Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 

16 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Uchwała NR 292(XXXVIII)22 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj (zał. nr 17) została 

zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywaniu Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2022-2025 – projekt uchwały to zał. nr 19 do protokołu. 

Do projektu nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała NR 293(XXXVIII)22 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywaniu Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-

2025 (zał. nr 20) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj w 2022 

roku – projekt uchwały to zał. nr 22 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 294(XXXVIII)22 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj w 2022 roku  

(zał. nr 23) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki        

i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników – projekt uchwały to zał. nr 25 do protokołu. 

Pytania mieli: 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy przedłożony dokument dotyczy zarówno rolników jak     

i osoby, którzy zajmują się wyłącznie handlem; 

 p. Adam Zaczkowski poinformował, że uchwała jest efektem znowelizowania przepisów     

i dotyczy obowiązku wyznaczenia konkretnego miejsca do handlu dla rolników i ich 

domowników, którzy sami wyprodukowali płody rolne, natomiast samo targowisko jest 

dostępne dla wszystkich, którzy prowadzą handel; 

 

Uchwała NR 295(XXXVIII)22 w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu        

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

(zał. nr 26) została zatwierdzona – 14 głosów „za”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 27 do protokołu. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju – projekt uchwały to zał. nr 28 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 296(XXXVIII)22 w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju (zał. nr 29) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 30 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – projekty 

uchwał to zał. nr 31 i 32 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że w piątek 25 marca bieżącego roku 

radni otrzymali nowe projekty uchwał budżetowych, w których została uwzględniona dotacja 

przedszkolna. Wszystkie zmiany zostały omówione na Komisji wspólnej. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 297(XXXVIII)22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. 

nr 33) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 34 do protokołu 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok - projekty 

uchwał to zał. nr 35 i 36 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 298(XXXVIII)22 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2022 rok (zał. nr 37) 

została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 38 do protokołu. 

 

17a. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie powołania Komisji ds. oświaty, 

kultury, zdrowia i spraw społecznych.  - projekt uchwały to zał. nr 39 do protokołu. 

Pytania mieli: 

 Radny p. Krzysztof Klimek zapytał, co jest powodem, że Radny p. Bojanek, mimo, że już 

wcześniej zrezygnował z pracy w tej komisji ponownie chce do niej przystąpić                      

i ewentualnie na jak długo; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek odpowiedział, że chciałby się bardziej zaangażować w pracę    

w Komisji ds. oświaty, a na jak długo, to będzie zależeć wyłącznie od niego, gdyż  to radni 

decydują, do jakiej komisji chcą należeć, dodał, że uzyskał aprobatę Przewodniczącej 

wspomnianej komisji i wyraził nadzieję na wspólne usprawnienie jej działania. 

W trakcie głosowania Radny p. Leszek Lach miał wątpliwości, czy wnioskodawca powinien 

głosować we własnej sprawie, na co Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odpowiedział, że 

w tym przypadku nie wchodzą w grę żadne aspekty finansowe, więc nie ma  przeciwwskazań 

do tego, aby radny p. Grzegorz Bojanek oddał swój głos. Przewodnicząca Komisji ds. oświaty 

p. Ewa Masłoń oddając swój głos serdecznie zapraszała do wspólnej pracy również innych 

radnych, którzy do komisji nie należą. 

 

Uchwała NR 299(XXXVIII)22 zmieniająca Uchwałę w sprawie powołania Komisji ds. 

oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych (zał. nr 40) została zatwierdzona jednogłośnie 

– 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 41 do protokołu. 
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 Radny p. Grzegorz Bojanek podziękował radnym za przychylenie się do jego wniosku          

i przypomniał, że w trakcie pierwotnego powoływania komisji wszyscy radni brali udział              

w głosowaniach, gdyż nie dotyczyły one ich interesów prawnych. 

 

18. Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła poruszyła temat uchodźców z Ukrainy i poprosiła 

radnych, aby apelowali do mieszkańców o to, aby w miarę możliwości dostarczali do 

Urzędu Gminy dary  przede wszystkim w postaci produktów spożywczych i chemicznych, 

ponieważ tych najbardziej brakuje, chciała również wiedzieć, ile na dzień dzisiejszy 

przybyło do Gminy uchodźców; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przyłączyła się do apelu przedmówczyni mówiąc, że 

przynoszenie różnego rodzaju produktów powoduje w pewien sposób odciążenie 

mieszkańców, którzy goszczą u siebie uchodźców z Ukrainy, tym bardziej, że wyrażają oni 

chęć własnoręcznego przygotowania posiłków, przypomniała, że Ukraińcy obchodzą 

święta prawosławne tydzień później niż w Polsce i wyraziła nadzieję, że uda się w tym 

czasie również wyjątkowo podejść do tematu, poinformowała, że na dzień dzisiejszy         

w bazie pesel zostało zarejestrowanych 330 uciekinierów, co oznacza, że pracownicy 

ewidencji ludności działają bardzo sprawnie, dodała, że zakładany jest również profil 

zaufany, który pozwala im załatwić wiele spraw w sposób zdalny, oznajmiła, że są 

przypuszczenia, że zgłosi się jeszcze ok. 200 osób oraz, że będzie również konieczność 

zajęcia się wnioskami mieszkańców o refundację kosztów poniesionych w związku              

z zakwaterowaniem Ukraińców i wyjaśniła zasady tej procedury; 

 Radna p. Jolanta Chmura: 

 z uwagi na dobro zwierząt domowych i leśnych zaproponowała złożenie wniosku        

o przygotowanie projektu uchwały w sprawie zakazu używania petard i fajerwerków 

na terenie Gminy Poraj w ciągu całego roku i poprosiła radnych o przychylenie się do 

tej prośby lub o ewentualne wskazówki, co powinna zawierać taka uchwała,  

 przypomniała, że jej zgłoszenie na temat braku oświetlenia na ul. Grzybowej               

w Żarkach Letnisku w okolicy nr 50 nie zostało zrealizowane, 

 chciała wiedzieć, czy ruszyła sprawa projektu budowy kanalizacji na ul. Sportowej      

w Żarkach Letnisku; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił przedmówczynię o dokładne 

sprecyzowanie wniosku oraz o informację, do kogo ma zostać skierowany i odczytał zapis 

ze Statutu Gminy Poraj, mówiący o tym, kto może występować z inicjatywą 

uchwałodawczą; 

 Radna p. Jolanta Chmura ponownie nakreśliła treść wniosku i stwierdziła, że najlepszym 

wyjściem byłoby, aby każdy wziął udział w przygotowaniu takiego dokumentu; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska przekazała obawy, że podjęcie przedmiotowej uchwały może     

z uwagi na brak podstaw prawnych zakończyć się stwierdzeniem jej nieważności i podała 

przykłady orzeczeń sądowych potwierdzających takie przypadki; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że podobne uchwały podjęte w miastach 

funkcjonują, dlatego też jej zdaniem nie ma obaw, że taki dokument, szczególnie na terenie 

takim jak Gmina Poraj zostanie uznany za bezprawny, a nawet gdyby faktycznie się tak 

stało, to jednak warto zaryzykować; 

 Radca prawny p. Monika Stańczyk-Mroczko poparła p. Sekretarz mówiąc, że nie ma 

podstaw prawnych, żeby taki zakaz ustanowić;  

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o przedstawienie podstaw prawnych, na których inne 

samorządy takie uchwały przygotowały; 
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 p. Monika Stańczyk-Mroczko odpowiedziała, że nie ma w systemie prawnym takiego 

upoważnienia, które pozwalałoby radzie gminy uchwalić taki zakaz, który zresztą władze 

gminy popierają i rokrocznie o to apelują do mieszkańców; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że takie apele nie skutkują, co jej zdaniem jest 

wynikiem braku postępu w rozwoju umysłowym osób, które poddają się takim 

procederom; 

 p. Monika Stańczyk-Mroczko poprosiła wszystkich o zastanowienie się nad sprawą i sama 

zobowiązała się również dokładnie ją przeanalizować; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zdecydowanie zgodził się z Radną p. Chmurą na temat 

używania fajerwerków, nie mniej jednak odczytał informację, że podejmowanie 

przedmiotowych uchwał jest sprzeczne z prawem, gdyż zgodnie z przepisami każdy 

człowiek może na swoim prywatnym terenie do godziny 22
00 

w taki sposób uatrakcyjnić 

sobie pobyt, z drugiej strony poinformował, że Gmina nie ma również narzędzi do karania 

takich czynów i zaproponował wystosowanie apelu do ustawodawców; 

 Radny p. Andrzej Tkacz zaproponował również złożenie apelu do wyższej władzy już 

nawet z takiego powodu, że sam mieszka na granicy Gminy Poraj i taki zakaz nie 

obowiązywałby w sąsiedniej Gminie, więc z powodzeniem można byłoby używać takich 

materiałów tuż obok miejsca, gdzie jest to zabronione; 

Dyskusja na temat przedmiotowego problemu. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że na chwilę obecną chyba jedynym 

wyjściem jest zgłaszanie w ciągu całego roku takich incydentów na policję z różnego 

rodzaju przyczyn, dodała, że doskonałym przykładem jest fakt, że policja interweniuje        

i karze mandatami osoby, które np. wypalają odpady zielone i tym samych szkodzą 

ekologii, potwierdziła, że rozwiązań prawnych dających możliwość wprowadzenia zakazu 

używania materiałów hukowych nie ma i jej zdaniem z pewnością nie będzie, gdyż wiąże 

się to z ograniczeniem wolności i poparła propozycję radnego p. Bojanka o możliwości 

interwencji w sprawie za pomocą uchwały intencyjnej u władzy ustawodawczej; 

 Radna p. Ewa Masłoń zwróciła uwagę, że huki powstałe przy strzelaniu czy sygnały 

alarmowe z pewnością bardzo źle kojarzą się uchodźcom z Ukrainy, dlatego też apelowała, 

o rozwagę w kontekście tych właśnie ludzi bardzo doświadczonych przez los, 

zasugerowała, aby w związku z tym  na stronach internetowych zamieścić prośbę do 

mieszkańców, aby powstrzymywali się przed używaniem tego typu materiałów; 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała, że wyszukała przykładową uchwałę o zakazie 

stosowania fajerwerków podjęta w 2019 r. przez Radę Miasta Zakopane, stwierdziła, że 

będzie się starała szukać wszelkich informacji na poruszony przez nią temat, gdyż warto, 

aby choć cokolwiek się zmieniło w sprawie, dodała również, że być może decyzja              

w sprawie zakazu używania fajerwerków podjęta w jednej gminie spowoduje, że w ślad za 

nią pójdą kolejne samorządy; 

 Radny p. Andrzej Tkacz zgodził się z przedmówczynią, nie mniej jednak był zdania, że 

prawo w tej kwestii powinno być ustanowione odgórnie przez władze wyższe; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zaproponował, aby z uwagi na złożoność tematu 

przedyskutować go dokładnie na kolejnej Komisji Rady, z czym zgodziła się Radna               

p. Jolanta Chmura, skierował również do nie zapytanie, czy w dalszym ciągu podtrzymuje 

złożony wcześniej wniosek; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że wniosek należy przegłosować, natomiast jeśli 

okaże się, że nie ma podstaw prawnych, aby taką uchwałę podjąć, to wówczas sprawa 

zostanie zakończona; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnej            

p.  Jolanty Chmury; 
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WNIOSEK 

Wniosek do Rady Gminy Poraj o przygotowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zakazu używania fajerwerków i petard na terenie Gminy Poraj. 
Ogólny stan radnych: 15 

Liczba obecnych radnych: 15 

Wynik głosowania: „za” –  1 5, „przeciw”-  0,  „wstrzymało się” –  0,  

Protokół głosowania imiennego stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział w temacie dokumentacji projektowej dotyczącej 

budowy kanalizacji na ul. Sportowej w Żarkach Letnisku i przypomniał, że już wcześniej 

wspominał, że przedmiotowa dokumentacja straciła swoją aktualność i należy wykonać ją 

od nowa ze względu na wprowadzenie dużych zmian w przepisach prawa budowlanego, 

zapewnił, że prace intensywnie się toczą, rozwojowa jest również sprawa przejścia                 

z kanalizacją pod torami tym bardziej, że środki na ten cel są zapewnione, dodał, że dużo 

zależy również od rozstrzygnięć Polskiego Ładu, gdyż wówczas będzie można zaplanować 

wdrażanie środków na kanalizację w Żarkach Letnisku i Jastrzębiu, w temacie oświetlenia 

wyjaśnił, że faktycznie brakuje go w wielu miejscach, ale systematycznie jest 

dobudowywane w miarę dostępności środków, zapewnił, że zgłoszenie Radnej p. Chmury 

z pewnością jest zanotowane i będzie czekało na swoją kolej w realizacji; 

 Radna p. Jolanta Chmura podziękowała za odpowiedź i podkreśliła, że priorytetem jest 

wybudowanie kanalizacji na ul. Sportową, co ostatecznie zamknie jeden z etapów budowy; 

 Radny p. Łukasz Adamczyk zapytał, kiedy będą zamiatane ulice po okresie zimowym oraz 

kiedy będą realizowane prace w ramach otrzymanego harmonogramu domontowywania 

lamp ulicznych; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zgodził się z przedmówcą i przypomniał, że o temat 

zamiatania ulic pytał już na poprzedniej sesji oraz zasugerował, aby mieszkańcom 

udostępnić harmonogram prac związanych ze sprzątaniem; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że zamiatanie z reguły zaczyna się wówczas, gdy jest 

spore prawdopodobieństwo, że nie wróci akcja zima, poinformował, że w najbliższy 

czwartek zostanie podpisana umowa na zamiatanie ulic i wówczas będzie można 

rozpocząć prace, oczywiście pod warunkiem, że nie trzeba będzie uruchamiać piaskarek      

w związku z zapowiadanymi opadami śniegu, wyjaśnił także, że typowym 

harmonogramem nie dysponują, gdyż z reguły prace rozpoczynają się od głównych ulic 

danej miejscowości w kierunku tych pobocznych i wyraził nadzieję, że do czasu Świat 

Wielkanocnych zamiatanie ulic zostanie wykonane, w temacie oświetlenia zapewnił, że 

informacje przekaże po sesji, gdyż na chwilę obecną nie dysponuje dokładnym 

harmonogramem; 

 Radny p. Krzysztof Klimek chciał wiedzieć, czy jest już opracowany plan budowy dróg       

i chodników na rok 2022 w Gminie Poraj; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że trwa procedura wyboru wykonawcy i jak tylko ten 

etap się zakończy przystąpią do naprawy dróg, w pierwszej kolejności tych, które są            

w najgorszym stanie i zobowiązał się do przesłania radnym harmonogramu jak tylko 

zostanie opracowany; 

 Radny p. Krzysztof Klimek poprosił o dokładniejsze przybliżenie terminu przekazania 

radnym przedmiotowych informacji; 

 p. Adam Zaczkowski obiecał to wykonać w ciągu najbliższego tygodnia;   

 Radny p. Grzegorz Bojanek poruszył temat planowanej przez Rząd obniżki PIT i zapytał    

w związku z tym p. Skarbnik, czy wstępnie już oszacowała, jak mogą obniżyć się wpływy 

do budżetu gminy, które przecież już generalnie zostały zmniejszone; 
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 Skarbnik p. Anna Kukla poinformowała, że nie robiła jeszcze takich szacunków, nie ma 

jeszcze zresztą potwierdzenia, czy faktycznie takie plany wejdą w życie; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek podsumował to stwierdzeniem, że samorządom dokłada się 

zadań przy jednoczesnym uszczupleniu budżetu;  

 p. Paweł Jakubczak zabrał głos w temacie wykonania budżetu za 2021 r., w zakresie najmu 

dzierżawy i użytkowania wieczystego, który został poruszony przez Radnych p. Leszka 

lacha i p. Waldemara Sitka na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i poinformował, 

że niskie wykonanie jest wynikiem istniejącego zadłużenia ze strony najemców, dodał, że 

na chwilę obecną wykonanie z tytułu użytkowania wieczystego zaplanowane w kwocie 20 

tys. zł jest zrealizowane na poziomie 18,8 tys. zł, natomiast przypadki jeszcze 

nieuregulowane zostały skierowane do komornika, w przypadku dzierżawy i najmu 

składników majątkowych przekazał, że największe jednorazowe zadłużenie wynosi 50 tys. 

zł i ta sprawa została przekazana do sądu ; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał radnym o konieczności złożenia 

oświadczeń majątkowych za 2021 r. w terminie do końca kwietnia bieżącego roku. 

 

19.  Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 14
25

 zamknął XXXVIII sesję Rady 

Gminy Poraj. 

Na zakończenie Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że 8 kwietnia bieżącego 

roku odbędzie się oficjalne przyjęcie wozu strażackiego dla OSP w Poraju, w związku z tym 

wszystkich serdecznie zaprosiła na tę uroczystość. 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

      

      Sylwester SAWICKI 
 


